
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága 2020. február 25. napján tartott nyilvános üléséről.

A ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. sz. I. emelet

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Balo Zoltán bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel 7 főből 6 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.
Füredi János bizottsági tag előre jelezte távolmaradását, így ő igazoltan nincs jelen az ülésen.

Tár2v: Napirendi pont elfogadása és jegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Szavazásra bocsátotta a meghívóban szereplő napirendi
pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített jegyzőkönyvet az elnök mellett Mucsi
András bizottsági tag írja alá hitelesítőként.

Szava:ás eló’tt megállapította, hogy a szava:ásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: őfó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ugyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottsca

17/2020. (IL 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi
Bizottsága a 2020. február 25-én tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta cl:

NAPIRENDI PONT:

Nyilvános ülés:
1 . Békés Város Onkormányzata új lakásrendelete koncepciójának megtárgyalása

Előkészítette: dr. Tanai Judit jogász
Nánási Zsolt osztályvezető

2. Képviselők és nem képviselő bizottsági tagok vagyonnyilatkozatainak nyilvántartásba
vétele
Előkészítette: Támok Lászlóné jegyző

dr. Tanai Judit jogász

3. Békés Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről szóló 1/2019. (II. 01.)
rendeletének módosítása
Előkészítette: Kovács Szilvia osztályvezető

4. „Mert Fából lesz az erdő” faültetési program a békési újszülöttek tiszteletére
Előkészítette. Polgár Zoltán alpolgármester

dr. Bocskay Arpád osztályvezető



5. A Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság új, nem képviselő tagjának megválasztása
Eló’készítette. dr. Tanai Judit jogász

6. Bejelentések

Zárt ülés:

1 . Szakember elhelyezési kérelmek
Előkészítette. Nánási Zsolt osztályvezető

Tóthné Varga Dóra ügyintéző
2. Tájékoztató a két ülés között megüresedett és bérbe adott önkormányzati lakásokról

Előkészítette: Nánási Zsolt osztályvezető
Tóthné Varga Dóra ügyintéző

3 . Lej árt lakásbérleti szerződéssel kapcsolatos kérelmek elbírálása
Előkészítette. Nánási Zsolt osztályvezető

Tóthné Varga Dóra ügyintéző

4. Lakáscsere kérelem nyilvántartásba vétele
Előkészítette: Nánási Zsolt osztályvezető

Tóthné Varga Dóra ügyintéző

5 . Lakásigénylés nyilvántartásba vétele
Előkészítette. Nánási Zsolt osztályvezető

Tóthné Varga Dóra ügyintéző

6. Otthoni szakápolás iránt előterjesztett kérelmek elbírálása
Előkészítette: dr. Bocskay Arpád osztályvezető

Kertész Eszter szociális ügyintéző

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Mucsi András bizottsági tagot választotta meg.

Napirend tár2ya: Békés Város Önkormányzata új lakásrendelete koncepciójának
megtárgyalása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdés» pontja alapján.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: A Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság úgy döntött, hogy 2
hét múlva egy összevont bizottsági ülés keretében tárgyalja meg ezt az egy napirendi pontot.
Kérte, hogy az ügyrendi bizottság is ilyen tartalmú határozatijavaslatot fogadjon el. A pénzügyi
bizottság az előterjesztést vitára alkalmasnak találta. Kérte, hogy ha bárkinek van módosítása,
kiegészítése jelen napirendi ponthoz, az összevont bizottsági ülésen ismertesse majd.

Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta azt a határozati
javaslatot, amely szerint a bizottság az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak tartja, és azt
részletesen egy későbbi időpontban összevont bizottsági ülés keretében tárgyalja majd meg.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 6fó’.



- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ugyrendi, Lakásüj’yi és Közrendvédelmi Biottsája

18/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága megtárgyalta a „Békés Város Onkormányzata Új
lakásrendelete koncepciój ának megtárgyalása” tárgyú előterj esztést tárgyalásra
alkalmasnak találta azzal, hogy összevont bizottsági ülés keretében egy későbbi
időpontban tárgyalja majd meg.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök

Napirend tárya: Képviselők és nem képviselő bizottsági tagok vagyonnyilatkozatainak
nyilvántartásba vétele

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az i’Iötv. 52. (1) bekezdésJ) ponija alapján.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést, amelyet az anyag készítője nem
kívánt szóban kiegészíteni.

Dr. Tanai Judit jogász: Megköszönte a képviselők és nem képviselő bizottsági tagok
együttműködését.

Rácz Attila bizottsági tag: Kérdése: mindenki eleget tett vagyonnyilatkozattételi
kötelezettségének, illetve, ha valaki nem tett volna eleget, az nem gyakorolhatná a képviselői
jogait?

Dr. Tanai Judit jogász: Minden érintett eleget tett vagyonnyilatkozattételi kötelezettségének.
Ha valaki nem tett volna ennek eleget, Úgy valóban nem gyakorolhatná a képviselői jogait.

Balo Zoltán bizottsági elnök: További kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így
szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

S:avaás előtt megállapította, hogy ci szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok sáma. 6fó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ujyrendi, Lakásüj.’yi és Közrendvédelmi Bizottsáj.a

19/2020. (II. 25.) számú határozata:

1 . Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága megállapítj a, hogy Békés Város Onkormányzata
Képviselő-testületének tagjai, valamint nem képviselő bizottsági tagjai saját és szükség
szerint hozzátartozójukra vonatkozó vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségüknek a
jogszabályban rögzített határidőn belül eleget tettek. A benyújtott
vagyonnyilatkozatokat a Bizottság formailag ellenőrizte és nyilvántartásba vette.



2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Ügyrendi. Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága az Mötv. 39. (3) bekezdése alapján az önkormányzati
képviselők, és nem képviselő bizottsági tagok és szükség szerint hozzátartozójuk előző
évre vonatkozó vagyonnyilatkozatát visszaadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök

Napirend tárya: Békés Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről szóló 1/20 19.
(II. 01 .) rendeletének módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésj) ponija alapján.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat. Az osztályvezető
asszony szóban nem kívánta kiegészíteni az anyagot, de ha kérdés van, arra válaszol.

Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta azt ajavaslatot, amely
szerint a bizottság az előterjesztést megtárgyalta, azt tárgyalásra alkalmasnak találta, és a
rendelet-tervezet elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: őfó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással az alábbi
határozatot hozta:

. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ujyrendi, Lakásüj.yi és Közrendvédelmi Bizottsáj.a

20/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága megtárgyalta „Békés Város Onkormányzata 2019. évi
költségvetéséről szó/ó 1/2019. (II. 01.) rendeletének módosítása “ tárgyú előterjesztést,
azt tárgyalásra alkalmasnak találta, és a rendelet-tervezet elfogadását javasolja a
képviselő-testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök

Napirend tár2ya: „Mert Fából lesz az erdő” faültetési program a békési újszülöttek
tiszteletére

Írásos előteijesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az ilIötv. 52. (1) bekezdés» pontja alapján.

Polár Zoltán alpolgármester: A Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság ülésén is elmondta,
hogy a tárggyal kapcsolatban készült kérelmek a védőnőkriél lesznek elhelyezve, így a szülők
tőlük kérhetik a nyomtatványt. Az érintettek eldönthetik, hogy a fát otthon, a saját udvarukban
ültetik el, vagy a város területén kérik elhelyezni. A haza vihető fa valószínűleg szilvafa lesz
majd. Evente 1 70- 1 80 gyermek születik a városban. Az önkormányzat megfelelő területet tud
biztosítani a fák kihelyezésére.



Rácz Attila bizottsági elnök: Kérdése: azok a fák, amelyek a közterületen kerülnek
elhelyezésre, fel lesznek címkézve, hogy melyik gyereké? Ki fogja gondozni a fákat? Szomorú
lenne azt látnia egy gyereknek, hogy az ő fája „elpusztult”.

Po1ár Zoltán alpolgármester: Több féle variáció, lehetőség felmerült. A fák tiltetésére
várhatóan ősszel, egyszerre kerülne sor, és valamilyen formában feltüntetik majd, hogy melyik
fa melyik gyermeknek lett ültetve.

Rácz Attila bizottsági tag: Oda kell figyelni arra, hogy a fák gondozva legyenek. Az, hogy a
szülők gondoskodnak a fákról, a gyermek látja, és abban nő fel, hogy a fákra vigyázni kell.
Ennek köszönhetően ő maga is értékelni fogja a fákat, és egy frissen fásított terület mellett nem
úgy megy el, hogy közben derékba töri a fákat. Ennek a kezdeményezésnek van egy hosszú
távú nevelő hatása is a felnövő generáció számára. E nélkül is szükség lenne a városban a
fásításra. A közterületen kihelyezett fákat rendszeresen gondozni, locsolni kell azoknak,
akiknek ez lesz a feladata.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Megköszönte dr. Tanai Judit jogásznak a témában készített
kérelemnyomtatványt. amely adatvédelmi szempontokat figyelembe véve készült el.

Molnár Gábor bizottsági tag: Ki kell jelölni azt az időszakot, amikor érdemes fákat ültetni.
Javasolta, hogy tavasszal vagy ősszel ültessék el a fákat az adott évben, vagy az előző évben
született gyermekek vonatkozásában. Jó lenne, ha a szülő a gyermekkel együtt menne ki
elültetni a fát, és meg lehetne őket vendégelni egy egyszerű zsíros kenyérrel vagy valami
mással.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: A tervek szerint ősszel ültetnék el a fákat. Több terület is szóba
jöhet a fák ültetésére vonatkozóan. Ha folyamatosan nő azok száma, akik közterületen szeretnék
elhelyeztetni a születendő gyermekük emlékére a fát, akkor egyre nagyobb területre lesz
szükség.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Örülne, ha lenne egy olyan alkalmas terület, ahol együtt el
lehetne ültetni a fákat, és azt a területet „Békésiek erdeje” névvel látnák el. Igy a gondozás is
megoldódna. Erre a célra egy elfásítandó területet kellene kijelölni.

Rácz Attila bizottsági tag: Mi a teendő akkor, ha valaki azt szeretné, hogy a tavaly előtti évben
született gyermeke részére is ültessenek fát?

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Felmerült ez a lehetőség is, és beszéltek arról, hogy
visszamenőlegesen meddig lehetne lehetőséget adni a fa ültetésére, de abban maradtak, hogy
csak azok számára él ez a lehetőség, akik az idén születnek. A kormányprogrammal
megegyezik ez a városi kezdeményezés.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem
volt, így szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság az előterjesztést
megtárgyalta, azt tárgyalásra alkalmasnak találta és a határozati javaslat elfogadását javasolja a
képviselő-testületnek.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 6fó’.



- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

.

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ugyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottsca

21/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága megtárgyalta a „ iViert Fából lesz az erdó’ “ faültetési
program ci békési újszülöttek tiszteletére “ tárgyú előterjesztést, azt tárgyalásra
alkalmasnak találta, és a határozati javaslat elfogadását javasolja a képviselő-
testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök

Napirend tár2ya: A Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság új, nem képviselő tagjának
megválasztása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdés» ponija alapján.

BaIo2 Zoltán bizottsági elnök: Apáti-Nagy Lajos a Pénzügy és Városfejlesztési Bizottság
külsős tagja lemondott a tagságáról, és helyette Pocsaji Ildikó kerülne megválasztásra.

Rácz Attila bizottsági tag: Pocsaji Ildikó személyével kapcsolatban nincs kifogása. A
választásoknál az előzetes tárgyalások során az Ipartestület kérte, hogy kapjanak lehetőséget
arra, hogy külsős bizottsági tagként delegálhassanak személyeket a bizottságokba. Ezt a
kérésüket akkor nem vették figyelembe. Kérte, hogy a lemondás kapcsán térjenek erre vissza,
és engedjék meg, hogy a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság külsős tagjaként az Ipartestület
delegáljon valakit.

Balo Zoltán bizottsági elnök: Nem kerül bővítésre a bizottságok létszáma, hanem egy
lemondott tag helyett választanak egy másik tagot, ezért annak van lehetősége delegálni, aki
korábban Apáti-Nagy Lajost is delegálta. A jelölő szervezet ugyanaz.

Rácz Attila bizottsági tag: Ki jelöli a lemondott tag helyett az Új tagot?

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: A Jobboldali összefogás, a FIDESZ-KDNP frakciója jelöli az
Új tagot is.

Rácz Attila bizottsági tag: Kérte, hogy a bizottság szavazzon arról a módosító javaslatáról,
amely szerint a bizottság támogatja, hogy a lemondással megüresedett külsős bizottsági helyre
az Ipartestület delegálhasson valakit.

Tárnok Lászlóné jegyző: A döntés nem bizottsági hatáskörbe tartozik, a változásról a
képviselő-testület dönt. A polgármesternek van javaslattételi joga az előterjesztésre.

Rácz Attila bizottsági tag: Ahogy a FIDESZ-KDNP, Jobboldali Összefogás Pocsaji Ildikót
javasolja külső bizottsági tagnak a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottságba, ugyanúgy



megteheti ez a bizottság is azt, hogyjavasolja a képviselő-testületnek, hogy az Ipartestület által
támogatott Seller Lászlóné legyen a bizottság külsős tagja.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Szavazásra bocsátotta azt a módosító javaslatot, amely szerint
a bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság
külsős bizottsági tagjaként az Ipartestület Seller Lászlónét delegálhassa.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. áfó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 1 igen, 4 nem szavazattal, 1 tartózkodással az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Üjyrendi, Lakásüj.yi és Közrendvédelmi Bizottsáj’a

22/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága Rácz Attila bizottsági tag azon módosító javaslatát, amely
szerint a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság új, nem képviselő tagjaként az
Ipartestület Seller Lászlónét delegálhassa, nem fogadta el.

Határidő : intézkedésre azonnal
Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Szavazásra bocsátotta azt ajavaslatot, amely szerint a bizottság
az előterjesztést megtárgyalta, azt tárgyalásra alkalmasnak találta és a határozati javaslat
elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek.

- Megállapította, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
U,ryrendi, Lakásüj’j’i és Közrendvédelmi Bizottsája

23/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága megtárgyalta „A Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság új,
nem képviseló’ tagjának megválasztása” tárgyú előterjesztést, azt tárgyalásra
alkalmasnak találta, és a határozati javaslat elfogadását javasolja a képviselő-
testületnek.
Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök

Napirend tárya: Bejelentések

Molnár Gábor bizottsági tag: Kérte, hogy a békési lakosokat részletesen tájékoztassák a
bejelentési kötelezettséggel bíró kutakkal kapcsolatban. Több információ is kering a városban:
az egyik szerint moratórium van, és nem kell bejelenteni a kutakat december 3 1 -éig, a másik
információ szerint pedig be kell jelenteni. Kérte, hogy a hivatal adjon tájékoztatást arról, hogy
kinek kell bejelenteni az udvaron található kutakat.



Tárnok Lászlóné jegyző: A feladat jegyzői hatáskörbe tartozik, ezért részletes tájékoztatást
tettek közzé a Békés Város honlapján, a városi újságban, ami a hivatal portáján is megtalálható.
A lakosoknak december 3 1 -éig be kell jelenteniük, ha van kút az udvarukon. Már megtették a
tájékoztatást.

Molnár Gábor bizottsági tag: A facebookon többféle információt lehet olvasni, ami
megzavarja a lakosokat, ezért őt is naponta megkeresik az ügyben.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Egyéb napirendi pont, bejelentés nem lévén, a bizottság
nyilvános ülését befejezettnek nyilvánította és zárt ülést rendelt el, amelyről külön
jegyzőkönyv készült. Kérte, hogy csak azok maradjanak az ülésteremben, akiknek arra a
jogszabály lehetőséget biztosít.
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